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Van de redactie
Nog maar even en de ballen, kaarsen en 
lampjes worden weer tevoorschijn gehaald 
om de tijd rond Kerstmis te markeren met 
een versierde kerstboom. Ik heb het idee 
dat ik ze net heb opgeborgen. Het jaar 2023 
is net als alle andere jaren, de laatste tijd, 
weer voorbijgevlogen. Dat komt natuurlijk 
door onze leeftijd maar ook door de veelheid 
aan ontwikkelingen, gebeurtenissen en 
onzekerheden die we nauwelijks kunnen 
bijhouden, laat staan bevatten. Zo zal iedereen 
zijn eigen gedachten hebben bij de uitslag van 
de Tweede Kamerverkiezingen, maar voor ons 
is de toekomst van het nieuwe pensioenstelsel 
van groot belang en doen de standpunten 
daarover van verschillende “invloedrijke” partijen 
het ergste vrezen.

De voorzitter blikt tevreden terug op het 
afgelopen jaar, waarin weer veel werk is verzet 
om de belangen van de leden te dienen en de 
VBG-activiteiten te organiseren. Ook zaken, 
die van belang zijn om onze vereniging naar 
behoren te laten functioneren, hebben de 
nodige aandacht gevraagd. Hij verwacht dat het 
komende jaar 2024 wederom succesvol zal zijn.

De Activiteitencommissie werpt een korte 
terugblik op de activiteiten van het afgelopen 
jaar en wordt het programma voor 2024 
vermeld, voor zover dat nu bekend is. Ons 
streven om duurzamer en efficiënter te gaan 
werken, zal zich vertalen in het door de leden 
digitaal aanmelden van de activiteiten.

De Sociaal Economische Commissie is en blijft 
druk met het nieuwe pensioenstelsel, opdat wij 
allen ook onder het nieuwe systeem een goed 
pensioen houden en het liefst een beetje meer.

De penningmeester licht een tipje van de 
sluier op over het financiële verloop van dit 
jaar. Daarnaast maakt hij duidelijk hoe het 
bestuur zal omgaan met de contributieregeling 
voor 85plussers, waarover op de laatste ALV 
in juni enige discussie werd gevoerd. Ook 
maakt hij duidelijk welke contributie in 2024 in 
rekening wordt gebracht voor de (partner)leden 
en de leden, die vorig jaar op basis van de 
voucherregeling (eerste jaar gratis) tot VBG zijn 
toegetreden.

Nieuw is dat onze webmaster informatie geeft 
over de inrichting van onze website.

Behalve de altijd gewaardeerde bijdragen 
van Timmerman (Frans Elion), Tuinman 
(Hans Jansen) en Cor Cornelisse is er ook 
een interview geplaatst van Marijke en Piet 
Colpaart met de zeer gewaardeerde leden Henk 
en An van de Pol. Daarnaast hebben Henk 
Roodenburg en Ad Kerklaan zich gekweten van 
hun belangrijke taak om verslag te doen van 
onze bezoeken aan Den Bosch respectievelijk 
het Vrijheidsmuseum in Groesbeek. Niet 
onvermeld mag blijven dat Wim Beukers altijd 
trouw verslag in beeld doet van onze activiteiten 
ter illustratie van de verslagen, waarvoor wij hem 
danken.

Hoewel deze editie goed gevuld is, hebben we 
ruimte gevonden voor BAM Actueel.

Tenslotte ontbreken natuurlijk ook deze keer niet 
de Personalia, altijd trouw aangeleverd door Els 
Oosterlaken.

Rest mij jullie allen namens de redactie gezellige 
feestdagen toe te wensen en een mooie en 
veilige jaarwisseling met een gezond begin van 
2024.

Veel leesplezier.

Eric van Baarsel

 
 
 
 
 
 

Kopij voor 
BAMformatie  
2024-1 graag 
inleveren bij de 
redactie vóór  
10 maart 2024



3

Van het bestuur
Terugblikkend op het verenigingsjaar geeft 
het een goed gevoel, dat alle activiteiten 
succesvol verlopen en goed bezocht zijn. Zelfs 
heeft de Activiteitencommissie een aantal 
extra dagen toegevoegd aan het programma, 
omdat de aanvragen om deel te nemen 
overweldigend waren. Een groot compliment 
voor de commissie, die veel organisatiewerk 
heeft verzet. Maar ook een compliment aan 
onze leden, die de activiteiten kennelijk erg 
waarderen. Een mooier verenigingsjaar kun  
je als bestuur niet wensen. Daarmee wordt de 
lat voor 2024 wel weer wat hoger gelegd.  
Maar dat vindt de Activiteitencommissie zeker 
niet erg.

Naast de activiteiten zijn er natuurlijk ook 
andere zaken die bestuurlijke aandacht vragen. 
Zoals de pensioenperikelen die door de Sociaal 
Economische Commissie (SEC) namens VBG 
behartigd worden. Zeker nu het omzetten van 
het pensioenstelsel van “oud” naar “nieuw” 
gaat, eist dat veel inspanning van de SEC.                                                                                                                                             
Ook het aanpassen van onze Statuten en het 
opnieuw formuleren van ons Huishoudelijk 
Reglement vraagt in samenhang met het 
actualiseren van de overige Richtlijnen 
en Regelingen de nodige aandacht en 
inspanning. Gestreefd wordt naar de 
vaststelling van Statuten en Huishoudelijk 
Reglement door de leden in onze Algemene 
Leden Vergadering in het midden van 2024.                                                                                                                           
Tenslotte voert het bestuur zorgvuldig de 
discussie over het digitaliseren van onze 
vereniging. Nieuws daarover zal regelmatig 
met de leden worden gedeeld.

Nog een paar weken en dan is 2023 weer 
geschiedenis en komt de focus op 2024 te 
liggen. Daarin gaan we ook weer mooie dingen 

doen, waarvoor de voorbereidingen reeds in 
volle gang zijn.

Minder mooi is dat de oorlogssituatie tussen 
Oekraïne en Rusland voortduurt en het  
Midden-Oosten ook de huiskamer binnen komt 
met gruwelijke oorlogsbeelden. Moeilijk te 
begrijpen is dat het in onze maatschappij een 
onderdeel van ons dagelijks leven is geworden 
en we het inmiddels een plaats in ons denken 
hebben gegeven.  
Bestaansveiligheid is een vanzelfsprekendheid 
in Nederland of toch niet?

De buitenlandse onrust is zelfs een aantal 
weken naar de achtergrond verdrongen 
door de intensieve berichtgevingen over 
de verkiezingen die op 22 november 
plaatsvonden. De uitslag hiervan is deels 
verrassend, gelet op de peilingen die 
voorafgaand aan de verkiezingen verspreid 
werden. De formatie van een nieuw kabinet zal 
zeker een politiek hoogstandje worden. Waarbij 
de uitkomst op bijna alles wat we belangrijk 
vinden, effect zal hebben.

CEO BAM Ruud Joosten

Op 20 september heeft de Raad van 
Commissarissen laten weten Ruud Joosten 
voor te dragen voor herbenoeming tijdens de 
aandeelhoudersvergadering in april 2024. Dat 
betreft dan weer voor een periode van vier jaar.                                                                                                
De resultaten over de eerste negen maanden 
van het jaar geven ook een goed gevoel dat  
de doelstellingen, die de BAM zich gesteld 
heeft voor 2023, ook gehaald zullen worden. 
Over deze periode was de brutowinst 199 
miljoen euro bij een opbrengst van 4,5 miljard 
euro omzet.                                                                                                                                          
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BAM verwacht over geheel 2023 een 
resultaat van circa 4,5 % met een goede 
orderportefeuille voor de volgende jaren. De 
bijdrage van de Nederlandse divisie was goed, 
al werden er wel minder huizen verkocht in 
vergelijking met vorig jaar.

Bij het lezen van deze laatste BAMformatie van 
dit jaar naderen de feestdagen.

Zoals ik begon, zijn we blij met een succesvol 
verenigingsjaar. Veel dank aan allen die 
hieraan meegewerkt hebben. We kijken dan 
ook met vertrouwen uit naar 2024.

Het bestuur wenst jullie allen en jullie naasten 
fijne feestdagen en alle goeds toe voor 2024 
en ontmoet jullie graag weer bij de activiteiten 
volgend jaar.

Wim Konings 
Voorzitter 
 

Van de Sociaal  
Economische Commissie (SEC) 
We zijn weer een stap verder gekomen op 
de weg naar het nieuwe pensioenstelsel. De 
Sociale partners (Bouwend Nederland en de 
vakbonden) hebben in november het concept 
transitieplan bekend gemaakt. Daarin staat 
hoe werkgevers en werknemers denken 
dat de pensioenrechten zo eerlijk mogelijk 
kunnen worden overgedragen naar het nieuwe 
systeem.

De verenigingen van gepensioneerden 
hebben nu volgens de wet het hoorrecht, 
het recht om gehoord te worden. Dat doen 
we in een samenwerkingsverband met 
de gepensioneerden van de tien grootste 
bouwbedrijven. In november maakten 
we kennis met de onderhandelaars. 
Onze delegatie bestaat uit drie personen, 
vertegenwoordigers van Ballast Nedam,  
Volker Wessels en ondergetekende. In 
december sturen we schriftelijk onze visie. 
En in januari zitten we weer met de sociale 
partners aan tafel.

Belangrijk discussiepunt is het feit dat de 
indexatie van onze pensioenen de afgelopen 
tien jaar met 15% achter is gaan lopen op de 
inflatie. Die achterstand willen we wel inlopen 
vóór de overgang naar het nieuwe systeem. 

Verder is van belang dat we er zeker van willen 
zijn dat ons pensioen bij de systeemwijziging 
in ieder geval niet minder wordt dan het nu 
is. Liefst een beetje meer, want dat hebben 
de ondertekenaars van het pensioenakkoord 
in 2019 beloofd. “Een beter pensioen voor 
iedereen”.

Tenslotte vinden we het belangrijk dat de 
solidariteitsreserve goed gevuld is. Dat is 
een soort stroppenpot, waaruit bij slechte 
beleggingsresultaten kan worden geput, 
zodat de pensioenen niet gekort hoeven te 
worden. In goede jaren wordt de pot dan weer 
bijgevuld.

De Wet Toekomst Pensioenen heeft alleen 
betrekking op pensioenen die bij een 
bedrijfs(tak)pensioenfonds zijn verzekerd. 
Veel leden krijgen ook pensioen van een 
verzekeringsmaatschappij, te weten Nationale 
Nederlanden of Aegon. Die pensioenen vallen 
niet onder de wet.

Frits Scheublin 
Voorzitter SEC 
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Van de Activiteitencommissie
Het recreatieve activiteitenjaar 2023 was, wat 
ons betreft, weer een geslaagd jaar. Uit de 
reacties van de leden stellen wij vast dat ook 
zij volop hebben genoten van het programma. 
Was het aantal deelnemers vorig jaar nog wat 
teruggelopen, dit jaar zagen we gelukkig weer 
meer deelnemers komen, waaronder veel 
nieuwe leden. En dat met een wat afnemend 
ledental.  

Den Bosch        Groesbeek

Over de najaarsbijeenkomst met het bezoek 
aan Den Bosch en de rondleidingen leest u 
het verslag in deze BAMformatie. Met dank 
aan Henk Roodenburg die ook de foto’s 
maakte, aangevuld door de AC-organisatie. 
Van de najaarsexcursie met het bezoek aan 
het Vrijheidsmuseum in Groesbeek en de 
vaar- en eettocht op de Pannenkoekenboot 
over de Waal in Nijmegen maakte Ad Kerklaan 
een interessant verhaal met foto’s van de AC- 
organisatie erbij.

In eerdere BAMformaties van dit jaar staan 
de verhalen over de twee dagen van ons 
bezoek ‘op’ Urk, waarover Artie Wesenhagen 
samen met Cor Cornelisse verslag deed. 
Mariëtte en Joost Lobach schreven over de 
klederdrachtshow op de boot. De foto’s werden 
gemaakt door de AC-organisatie. We waren 
blij verrast door de opkomst, waarvoor een 
tweede dag nodig werd. Het verwachte aantal 
deelnemers verdubbelde van 120 naar 240 
leden.

Over ons bezoek aan Vogelpark Avifauna met 
de ALV in Alphen a/d Rijn schreef Marielle 
Jansen hoe zij de dag beleefde, over de 
ledenvergadering die wat traag begon, 
met foto’s van Wim Beukers en Gerard de 
Graaff. Kitty Versluis-Thors schreef over de 

zeer geslaagde Petanque-middag in Gouda. 
Volgend jaar gaan we weer. De bijgevoegde 
actiefoto’s waren van Cor Cornelisse. Over de 
Golfdag klom Eric van Baarsel weer in de pen. 
Hij maakte ook de foto’s.

Na het vertrek van Piet Grutters, die wij nog 
dank verschuldigd zijn voor zijn (te) korte inzet 
voor de AC, hebben we in Ton Stehouwer een 
waardige opvolger gevonden. Er zijn helaas 
nog geen reacties van vrouwelijke leden 
die ons team willen versterken? Probeer ter 
kennismaking een keer mee te doen met onze 
programma-invulling en locatiebezoeken! 

Zoals beloofd hierbij het programma voor het 
komende jaar 2024, voor zover nu bekend.

In het voorjaar, medio april bezoeken we 
het stadje Harderwijk. Met een gevarieerd 
programma met stadswandelingen, bezoeken 
aan het stadsmuseum en het Museum van 
Marius van Dokkum. De schilder met zijn milde 
maatschappijkritieke schilderijen waar je met 
een glimlach vandaan komt. 

Museum van Marius van Dokkum

Aan het eind van de dag is er nog een 
facultatief diner. Voor de voorjaarsbijeenkomst 
met ALV zoeken we nog een passende 
locatie, mogelijk toch Naturalis in Leiden met 
ontvangst, ledenvergadering, lunch en diner 
elders in de stad.

In het najaar in september gaan we dan 
eindelijk naar Paleis Het Loo. Waarschijnlijk 
zullen dat twee dagen worden, steeds met 
bezoeken aan het paleis en de tuinen na de 
restauratie, de nieuwbouw en de herinrichting 
van het prachtige park. BAM heeft hier mede 
een grote bijdrage aan geleverd. Voor de 
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najaarsexcursie moeten we nog een definitieve 
keuze maken.                                                                     

Paleis Het Loo

Op vrijdag 19 juli gaan we weer voor de 
Petanque-middag naar Gouda en op 22 
augustus gaan we golfen inclusief een clinic, 
traditiegetrouw op de banen van golfclub 

De Scherpenbergh in Lieren bij Apeldoorn. 
Mogelijkheden genoeg dus om elkaar weer te 
ontmoeten en te spreken.

De Dag van de Bouw is op zaterdag 8 juni 
2024. Per mailbericht worden jullie tijdig 
geïnformeerd over welke BAM-projecten in de 
diverse regio’s meedoen.

De proef met het digitale aanmelden bij 
de afgelopen najaarsexcursie is succesvol 
verlopen. Met een respons van 75% is dat voor 
ons reden om hier in 2024 mee door te gaan.                                                                                                                                            
 
We stoppen met het sturen van een papieren 
versie van de uitnodiging voor een VBG-
dag. Jullie krijgen een e-mailbericht met de 
uitnodiging voor een VBG dag als bijlage met 
een link naar het digitale aanmeldformulier. 

Digitaal aanmelden

De uitnodiging staat ook op de website 
samen met het actuele programma van alle 
recreatieve VBG dagen. Bij de aanmelding 
wordt er gevraagd naar je lidnummer. Als je 

dit niet weet, kijk dan eerst even op de VBG-
website op het ‘Alleen voor leden’ gedeelte 
in de ledenlijst. Sta je hier niet bij (sommige 
leden hebben daar geen toestemming voor 
gegeven), kijk dan op je bankrekening en 
zoek de afschrijving van de contributie. In 
de details staat een machtigingsnummer dat 
begint met ‘M’. De cijfers achter de ‘M’ zijn je 
lidnummer. De leden die geen e-mailadres 
bezitten ontvangen de uitnodiging en het 
aanmeldformulier gewoon per post. Hiermee 
komen we BAM tegemoet om, waar het kan, 
kosten te besparen.

Ook wij ontkomen niet aan kostenstijgingen 
van onze recreatieve dagen. Wij trachten 
altijd een goede balans te vinden in relatie tot 
de Eigen Bijdrage en zullen zeker in 2024 dit 
beleid voortzetten. We werken weer aan een 
aantrekkelijk programma en ontvangen jullie 
graag weer in 2024 om elkaar te ontmoeten en 
bij te praten.

Namens de Activiteitencommissie, fijne 
feestdagen en tot volgend jaar!

Wim Beukers, Jan Vissers, Joost Lobach, Ton 
Stehouwer en Cor Cornelisse 

Van de penningmeester
 
Wanneer jullie dit lezen, is het jaar alweer 
bijna voorbij. Financieel gezien verwachten 
we het jaar met een positief saldo af te sluiten, 
ondanks het feit dat inflatie nog duidelijk 
merkbaar is bij met name de activiteiten. 
Deelnemersbijdragen aan activiteiten zijn 
dit jaar dan ook hoger geweest dan in 
voorgaande jaren, maar dat heeft jullie er niet 
van weerhouden om deel te nemen.
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Het jaar gratis lidmaatschap heeft tot nog toe 
42 nieuwe leden opgeleverd, bijna evenveel 
als vorig jaar. Dit is nog niet voldoende om 
het aantal opzeggingen en het aantal leden 
dat is overleden op te vangen. Per saldo 
is er dus een lichte teruggang in het aantal 
leden. Daarom heeft het bestuur besloten dat 
het aanbod aan nieuwe leden om één jaar 
gratis lid te zijn ook in 2024 geldt. De eerste 
aanmeldingen voor 2024 zijn al ontvangen.

85 PLUS
Op de Algemene Ledenvergadering op 
1 juni 2023 is aangekondigd, dat de 
contributievrijstelling voor 85plussers per 1 
januari 2025 zal stoppen voor leden die op 
of na die datum 85 jaar worden. Leden die 
in 2024 85 jaar worden maken dus nog wel 
gebruik van de contributievrijstelling, maar 
leden die in 2025 85 jaar worden niet meer. 
Leden die nu al gebruik maken van deze 
vrijstelling, behouden die.

Mochten de leden, die volgens de 
85plusregeling vrijgesteld zijn of worden 
van contributie toch van oordeel zijn de 
contributie te willen betalen in de vorm van 
een vrijwillige bijdrage, dan zijn zij daartoe van 
harte uitgenodigd. Het verzoek is om mij (de 
penningmeester) daarvan in kennis te stellen.

Voor volgend jaar heeft het bestuur 
een sluitende begroting vastgesteld. 
Zoals al aangekondigd op de Algemene 
Ledenvergadering wordt de contributie per 
1 januari 2024 voor BAM-leden en voor 
partnerleden gelijkgetrokken op € 20 per jaar. 
Zoals gebruikelijk, zal de jaarcontributie in de 
vierde week van januari automatisch worden 
geïncasseerd. 

Leden die zich in 2023 hebben aangemeld, 
hebben van een jaar gratis lidmaatschap 
kunnen genieten en hopelijk hebben zij 
allemaal besloten om lid te blijven. Ben je in 
het eerste kwartaal 2023 lid geworden, dan 
betaal je in 2024 75% van € 20 ofwel € 15. 
Ben je lid geworden in het tweede kwartaal 
van 2023 dan betaal je in 2024 50% van € 20 
ofwel € 10 en ben je in het derde kwartaal van 
2023 lid geworden dan betaal je in 2024 nog 
25% van € 20 ofwel € 5. Is je lidmaatschap 
pas in het vierde kwartaal van 2023 begonnen 
dan betaal je in 2024 0% van € 20, dus nog 
niets. Bij leden die in 2023 lid zijn geworden 
en die lid willen blijven zal – afhankelijk in 
welk kwartaal ze in 2023 lid zijn geworden – 
de contributie voor 2024 na afloop van het 
eerste, tweede of derde kwartaal van 2024 
automatisch worden geïncasseerd.

Jan Brouwer  
Penningmeester 

 

Kostenbesparingen
 
Uit kostenoverwegingen heeft het bestuur 
besloten om het verslag van de Algemene 
Leden Vergadering (ALV) in het vervolg niet 
meer separaat op papier aan de leden toe 
te sturen. Hetzelfde geldt voor de gegeven 
presentatie en de samenvatting van hetgeen 
de CEO van BAM, Ruud Joosten, ons heeft 
voorgehouden. Betreffende stukken van de 
ALV van 1 juni jl. zijn recent nog per mail 
toegestuurd (leden zonder e-mailadres per 
post) en voor de goede orde vinden jullie die 
op het besloten deel van onze website. 

In dat kader hebben we ook besloten te 
stoppen met het verstrekken van een papieren 
adressenlijst met de leden, die destijds 
toestemming hebben verleend vanwege 
de privacywetgeving (AVG) om op die lijst 
geplaatst te worden. Deze lijst staat eveneens 
op het besloten deel van onze website en zal 
eens per kwartaal worden geactualiseerd. 
 
Het bestuur 
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Van de webmaster
Op de VBG-website  
https://www.bam-gepensioneerden.nl/ 
zijn er de afgelopen maanden diverse 
wijzigingen aangebracht. Zo is de tekst over 
de zorgcollectiviteit, die BAM heeft met VGZ, 
geactualiseerd en wordt er uitgelegd waar je 
op de website van VGZ hierover informatie 
kunt vinden. De voucher voor één jaar gratis 
lidmaatschap kan nu ook worden gedownload. 
Dus heb je nog oud-collega’s die geen lid zijn 
van onze vereniging, ga dan naar https://www.
bam-gepensioneerden.nl/voucher en download 
de voucher. Stuur dit als PDF-bijlage per 
e-mail aan je voormalige collega’s en nodig 
ze uit om ook lid te worden. Het eerste jaar is 
gratis, ook in 2024!

Als oud-medewerker van BAM wordt u hierbij een gratis lidmaatschap aangeboden van de 
Vereniging BAM Gepensioneerden voor de duur van één jaar.

Ga naar de website www.bam-gepensioneerden.nl en klik op “voucher”

Vereniging BAM Gepensioneerden

Vou
che

r

Voor de Najaarsexcursie afgelopen november 
is voor het eerst de mogelijkheid geboden 
om je op de website aan te melden. Je vult 
je gegevens en voorkeur voor een bepaalde 
dag in op het scherm, zet je handtekening 
en je aanmelding wordt meteen per e-mail 
bevestigd en doorgegeven aan de organisator 
van de activiteit. Die handtekening blijft 
noodzakelijk zolang de website geen gebruik 
maakt van individuele gebruikersnamen en 
wachtwoorden. Ongeveer driekwart van de 
aanmeldingen voor de Najaarsexcursie naar 
Groesbeek en Nijmegen is binnengekomen via 
de website. Ook volgend jaar kun je je weer 
aanmelden voor activiteiten op de website. Het 
voorlopige programma staat er al op. Zodra er 
nieuwe data of activiteiten vast staan, zijn ze 
hier als eerste te zien. Houd de website dus in 
de gaten.

De pagina Koepel Gepensioneerden is 
omgedoopt in Pensioenen. De bedoeling 

hiervan is om informatie over de Wet Toekomst 
Pensioenen te publiceren. De sociale partners 
(werkgevers en werknemers) hebben al een 
transitieplan gemaakt voor zowel bpfBOUW 
als het pensioenfonds Rail en OV. Wij gaan 
daar nu mee aan de slag. Via de VBG-website 
word je naar die plannen doorverwezen.

Op het ‘Alleen voor 
leden’ gedeelte is 
nu onderscheid 
gemaakt tussen 
documenten die de 
laatste twaalf maanden 
zijn verschenen en 
documenten die al 
een jaar of nog langer 
geleden zijn gemaakt. 
Documenten jonger 
dan 12 maanden 
staan onder ‘Actueel’, 
documenten ouder dan 
12 maanden staan onder ‘Archief’. Omdat 
het aantal documenten toeneemt, zijn ze nu 
ingedeeld in vijf categorieën: Algemeen, ALV 
(Algemene Ledenvergadering), Jaarverslagen, 
Ledenlijsten en Presentaties.

Nieuw zijn de conceptnotulen van de ALV 
van 1 juni 2023, ledenlijsten per 1 oktober 
2023 en de presentaties op de vergaderingen 
van het bestuur met contactpersonen en 
commissieleden van 14 april en 13 oktober dit 
jaar. Ook aan het archief zijn nog documenten 
toegevoegd, zoals notulen en presentaties van 
de ALV 2022, jaarverslagen van 2021 en 2020 
en twee presentaties die aan bestuursleden, 
contactpersonen en commissieleden zijn 
gegeven.

Op dit moment wordt er nog gewerkt aan het 
aanmeldingsformulier voor het lidmaatschap. 
De teksten van de akkoordverklaringen 
en de machtiging voor automatische 
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incasso worden duidelijker geformuleerd 
en een digitale handtekening onderaan het 
aanmeldingsformulier wordt verplicht. Hiermee 
zijn de schriftelijke incassomachtiging en 
de schriftelijke toestemmingsverklaring niet 
langer nodig. Aanmeldingsformulieren worden 
digitaal opgeslagen in de ledenadministratie 
en nieuwe leden krijgen meteen per e-mail een 
bevestiging van hun aanmelding.

Op de Contactpagina van de website komt 
de mogelijkheid om je af te melden als lid. 
Hierbij wordt wel gevraagd naar de reden 
van je afmelding. In de loop van volgend 
jaar zal het ook mogelijk worden om op 
deze pagina adreswijzigingen, wijzigingen 
in telefoonnummers, e-mailadressen en 
bankrekeningen door te geven.

 
In 2024 blijft je gebruikersnaam hetzelfde en 
verandert het wachtwoord mee met het jaar.

Jan Brouwer 
Webmaster 

Op bezoek bij Henk en  
An van de Pol
Na de al eerdere zeer plezierige bezoeken 
aan Henk en An van de Pol-Hilken, was er nu 
opnieuw een feestelijke aanleiding om weer 
eens langs te gaan. Henk en An waren vorige 
maand namelijk 65 jaar getrouwd.

Nu dus een bijzondere reden om op visite 
te gaan bij deze erg aardige mensen. Zoals 
gewoonlijk was de ontvangst door Henk en An 

zeer hartelijk en werd het weer leuk en gezellig. 
We hadden bij de telefonische afspraak gemeld 
dat we deze keer een interviewtje wilden doen 
over hun lange samenzijn en ook het verhaal 
wilde optekenen van de werkzaamheden in 
Henk zijn werkzame leven. Zoals verwacht, 
had Henk dat bijzonder goed voorbereid en 
had hij vele namen en gebeurtenissen op 
papier staan. Dat gaf het gesprek best wel een 
extra dimensie.

Gezien hun beider hoge 
en mooie leeftijd en het 
jarenlang samen zijn, is er veel 
gepasseerd dat ze met ons 
wilden delen. Het weer werkte 
op deze late septemberdag 
goed mee, dus we konden 
lekker buiten zitten in hun 
fraaie en gezellige tuin.

Henk van de Pol (91) is geboren in Zwolle, 
maar woonde zijn eerste jaren in Ommen. 
Vanwege het werk van vader verhuisden ze 
naar Breda. Zijn vrouw An is geboren in Tilburg, 
maar heeft altijd in het Bredase Ginneken 
gewoond. De twee hebben elkaar ontmoet 
tijdens het schaatsen in een periode van zeven 
weken ijsvrij. Dat was in die tijd nog mogelijk, 
we hebben het dan over de jaren vijftig in de 
vorige eeuw. Dat is nu niet meer denkbaar, 
zelfs niet een week.

Bouw Haringvlietsluis

Henk heeft zijn HTS Weg- en Waterbouwkunde 
studie gevolgd in Dordrecht. Met de trein op 
en neer naar Dordrecht. Zo kon hij in 1953 
enkele weken niet naar school vanwege 
de kapotgeslagen spoordijken door de 
watersnoodramp. 
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Na zijn stage en militaire dienst begon hij met 
werken in de Biesbosch bij Rijkswaterstaat. 

Vervolgens overgestapt naar IGB in Breda. 
Al snel werd hij geplaatst op een project 
nabij Hellevoetsluis, de bouw van de 
Haringvlietssluis. Dan komt de directeur met de 
mededeling dat hij maar moest gaan trouwen. 
Niet meer heen en weer reizen, maar dichter 
bij het werk gaan wonen. Er waren drie huizen 
geregeld, voor hem en twee collega’s. Dus 
samen met An in Hellevoetsluis begonnen. 
Daaruit is met deze drie stellen een jarenlang 
blijvende vriendschap ontstaan. 
 
Voor IGB heeft Henk aan vele projecten 
gewerkt in verschillende functies, zoals 
werkvoorbereider, projectleider en 
bedrijfsleider. In de eerste werkjaren, op 
verzoek van de directeur van IGB, heeft hij 
nog aan de avond TH Delft gestudeerd, zijn 
propedeuse gehaald maar geen einddiploma. 
Dat was een bijzonder zware en drukke tijd: 
werken, studie, een jong gezin stichten, 
sporten, alles tegelijk.

Na de jaren Biesbosch bij Rijkswaterstaat en bij 
IGB werd het daarna Dirk Verstoep. Henk 
werkte daar van 1974 tot 1992. Ook in 
verschillende combinaties met Bos en Kalis 

(werd later Boskalis). Vele grote projecten, 
zoals in Willemstad, de al genoemde 
Haringvlietsluis, de Beneluxtunnel, de 
Westerschelde tunnel, (zelf meehelpen 
ontwerpen), de Drechttunnel en de 
Hemspoortunnel.  
 
Bruggen en sluizen op diverse locaties in het 
land en altijd weg- en waterbouwer gebleven. 

Bouw Westerscheldetunnel

Het jarenlange naast elkaar wonen van de drie 
stellen zorgde voor een grote vriendschap. 
Samen beleefden ze prachtige vakanties en 
vele mooie weekenden met veel feesten en 
plezier maken. Voor Henk was er naast deze 
activiteiten nog genoeg tijd om te sporten. Hij is 
altijd een geoefende waterpolospeler geweest. 

vbg
Het bestuur wenst jullie mooie en gezellige Kerstdagen 

en een vredige en vrolijke jaarwisseling toe met een 
voorspoedig en vooral gezond 2024

Eric              Willem        Wim          Frits       Reinier     Jan          Cor
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Zelfs zo fanatiek dat hij een seniorenvereniging 
heeft opgericht met enkele collega sporters. 
Een vereniging, die nu nog bestaat, al is het 
er van het wekelijkse fanatiek sporten na de 
Corona-tijd niet meer gekomen. 

Wel komen ze nog bij elkaar voor het 
wekelijkse gezellige praatje. Dat sporten bleef 
Henk tot op hoge leeftijd doen, tot ver in de 80. 
Voor zo’n zware sport echt een TOPprestatie! 
Na zijn pensionering is hij samen met An Jeu 
de Boules ofwel Petanque gaan spelen.

De mooie kunst in huis en tuin getuigt van 
de vele en altijd weer mooie reizen naar 
verre oorden. Dikwijls op herhaling omdat 
het zo goed beviel vanwege de bijzondere 
locaties van deze landen. Wel vier keer naar 
Zambia, waar hun dochter woonde en vandaar 
kampeerreizen naar de Zuid-Afrikaanse 
resorts. Of vier weken naar Suriname, over 
kapotte bruggen en dan zelf losse planken 
leggen om de rivier over te steken en naar een 
prachtige waterval te rijden.  

Avontuurlijke reizen naar Suriname

Liefst zeven keer gingen ze naar Canada, 
naar een zus van An bij Ottawa en dan samen 
camperreizen maken door dat prachtige land. 

Ook heel toevallig, deze zus van ver in de 
tachtig komt binnenkort vanuit Canada naar 
Nederland. Met hulp van haar dochter kan An 
het nog zelf aan om voor haar zus te zorgen en 
haar in de watten te kunnen leggen. Meerdere 
keren hebben ze met de ANWB diverse 
camperreizen gemaakt. An is altijd zeer actief 
geweest met het maken van mooie aquarellen. 
Zo mooi zelfs, dat ze er ooit een paar op 
bestelling voor een babykamerinrichter heeft 
gemaakt.

Ze hebben twee zonen en een dochter, met 
prachtige gezinnen, waar ze erg van kunnen 
genieten. Dat geeft ze veel voldoening en daar 
krijgen ze ook hulp van. Daar zijn ze samen 
trots op en blij mee. Dat hun kinderen nu altijd 
voor hun ouders klaar staan. Met nog zeven 
kleinkinderen, waarvan vijf promovendi en als 
kers op de taart, vier achterkleinkinderen zijn 
ze rijk en gelukkig. Ook dat is hun van harte 
gegund. Een mooie en fijne familie. Echt een 
gezin om blij van te worden en om trots op te 
mogen zijn. 
 
Het was voor ons een genoegen om het 
bijzondere verhaal over hen samen, hun mooie 
levensverhaal en herinneringen te mogen 
aanhoren en het hier te vertellen.

Wij willen Henk en An hartelijke danken voor 
hun medewerking aan dit verhaal en de zeer 
hartelijke ontvangst. We wensen ze nog vele 
jaren toe, samen en in de best mogelijke 
gezondheid. We blijven ze graag bezoeken.

Marijke en Piet Colpaart                                                                                                   
Contactpersonen VBG  kring ZUID I 

Houten stoel
Een telefoontje om onze vriendin te feliciteren 
met haar verjaardag, maakte mij weer wakker 
Zij is de weduwe van een overleden collega. 
Gevieren bezochten we jarenlang ’s winters 
een zondagmiddag-concertserie in de stad. 
Bij hen gratis parkeren, samen met de bus 
naar het concert, met er voor of er na wat 
daar zo bijkomt. Op het nabijgelegen terrein is 
een uitdrager gevestigd, nog steeds. Met als 
reclameobject aan de weg een geel geverfde 
houten stoel, vroeg 20e eeuws. 
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Jaren later kocht ik er een, om te gebruiken als 
voorbeeld voor twee nieuwe voor mijn oudste 
zuster. Dolblij was die ermee, zij liet ze piekfijn 
geel verven, ’s winters staan die in haar 
garage. Het voorbeeld ging weer terug, een 
ander zou er misschien ook blij mee zijn. Nee, 
ik hoefde niets terug. Maar dat gaat niet 
gebeuren, die stoel is weer gereserveerd, 
wordt opnieuw tijdelijk door mij in huis gehaald 
voor een volgend paar, en een bezoekje aan 
onze vriendin.

TIMMERMAN 
 

Verslag van het bezoek  
aan de stad van Onze Zoete 
Lieve Gerritje
Dat gaat naar den Bosch toe, zoete lieve meid. 
U kent dit lied ongetwijfeld. Die ochtend op 7 
september werden we door Joost en Cor als 
vorsten ontvangen in het “Golden Tullip Hotel 
Centraal” met twee consumptiebonnen en hoe 
kan het anders, een Bossche bol

Volgens de Bosschenaren 
eet je de lekkerste 
Bossche bollen bij bakker 
Jan de Groot: zoals het 
hoort, want met mes en 
vork een Bossche bol eten 
is echt not done. Gelukkig 
was er voor ons bestek en servet. Na het 
welkom en de koffie splitste de groep zich in 

tweeën. Die van de bezoekers aan de Sint-
Janskathedraal en de stadswandelaars.

 
Bezoek Sint-Janskathedraal
De Sint-Janskathedraal is een van de 
zeven kathedralen die Nederland telt. Deze 
imposante kerk is gebouwd tussen 1350 
en 1530 en torent hoog boven de stad uit. 
De zondagse naam van de Sint-Jan luidt 
‘Kathedrale Basiliek St. Johannes Evangelist’. 
De eretitel ‘Basiliek’ kreeg de Sint-Jan van 
de paus door de aanwezigheid van de Zoete 
Moeder, het Mariabeeld achter in de kerk. 
Aan dit beeld worden heel wat wonderen 
toegeschreven en ze trekt nog jaarlijks vele 
bezoekers. Bijzonder aan de Sint-Jan zijn 
de vele luchtbogen aan de buitenzijde van 
de kerk met daarop beelden van mensen, 
dieren en zelfs monsters. Die rijke decoratie 
is absoluut uniek. De Sint-Jan heeft in al die 
eeuwen heel wat moeten doorstaan. Oorlogen, 
blikseminslag, brand in de toren en (nog niet 
zo lang geleden) plassende mannen die na 
een paar biertjes hun water loosden tegen het 
heiligdom. Gelukkig heeft de kerk het allemaal 
overleefd. Deze kathedraal biedt tijdens de 
winterperiode ook onderdak aan meerdere 
kerststallen, al dan niet met levende have.  

Bij de informatieve rondleidingen in en om 
de kathedraal viel het enthousiasme op 
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van de gidsen. Zij vertelden opmerkelijke 
wetenswaardigheden en wezen ons op 
onopvallende opvallende details met een 
mooi verhaal erbij. Zoals het iets op zijn 
sokkel gedraaide beeld van een heilige daar 
in de hoogte met een mobieltje aan zijn oor. 
Gedraaid richting een zendmast in de buurt. 

Wandelen door de oude stad
De stadswandelaars zochten tijdens de 
wandeling, als dat kon, de schaduwzijde van 
de route. De gids startte op het marktplein. De 
Markt is niet te missen. Een bezienswaardig 
standbeeld van Jeroen Bosch domineert 
het plein. De Markt heeft bovendien een 
interessante geschiedenis, die terugvoert 
naar de 14e eeuw. De Markt heeft altijd een 
sociale en economische functie gekend. De 
Meierij (een oude bestuursvorm) en andere 
handelslieden uit verre streken dreven hier 
handel. Tot op de dag van vandaag dient de 
Bossche Markt nog steeds als handels- en 
ontmoetingsplaats. Zo’n stadswandeling met 
een gids geeft door zijn lokale kennis een extra 
dimensie aan je blikveld.

Sommige winkels waren in de tijd door sluiting 
in andere handen overgegaan. De gewenste 
winkeluitstraling van de nieuwe eigenaar kwam 
niet overeen met die van de oude gevels, de 
bouwkundige juweeltjes. Gelukkig wisten de 
zich inspannende Bosschenaren voor het 
behoud van deze juweeltjes met hun 
overtuigingskracht zo’n nieuwe eigenaar te 

behoeden voor bouwkundige zondes. Zo werd 
een gevel van een pand van de Gruyter, nu 
van een Jeansverkoper, behoed voor sloop. 
De gevel is nog die van het oude “Snoepjes 
van de week winkel” en tussen de stapels 
spijkerbroeken zijn de getegelde wandtableaus 
(kunstwerken) nog net zichtbaar. 

De wandeling kwam langs 
een beeldengroep met 
een bijzonder verhaal over 
Dieske. Dieske is de naam 
van de beeldengroep. 
Het stelt onder andere de 
plassend bloot jongetje 
voor en vormt net als 
“Manneken Pis” een 
fonteintje. Dieske zit op een 
zuil; naast de zuil staan een 
jongeman met een luit en 
een jonge vrouw die aan 
een bloem in haar hand 
ruikt; aan de andere kant van de fontein een 
nar. 

Het verhaal gaat dat op het einde van de 
15e eeuw een jongetje regelmatig in de 
Binnendieze plaste. Op een keer, toen hij 
nodig moest, zag hij aan de overzijde van het 
water een paar mannen door het riet sluipen. 
Hij vermoedde dat het Geldersen zouden zijn, 
die in die tijd regelmatig op oorlogspad waren 
tegen het Hertogdom Brabant. Het jongetje, 
sloeg alarm en de Geldersen trokken zich 
terug. Via meerdere beelden, gevels en de 
Binnendieze werden we geconfronteerd met 
onze lengtes. De weg via een steegje had een 
nogal laag karakter.
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Tijd voor de lunch in het restaurant Sitio. Na 
heerlijke soep en de kroket was het tijd voor de 
boottocht met de Ouwe Dirk.

Varen over de Dommel en Zuid-Willemsvaart
De keuze om op het bovendek te gaan zitten 
of onderdeks in de schaduw was die dag snel 
gemaakt. De overdoses zon bracht velen 
ertoe onderdeks de tocht te beleven. Nadat 
de schipper de boot had teruggevaren en we 
afmonsterden was er gelegenheid zelf invulling 
aan de middag te geven tot aan het diner.

Waar schaduw, vermoeide benen en bier 
tezamen kwamen gaven we invulling aan de 
rest van die middag. Dit lukte aardig.

Op naar de culinaire afsluiting. Restaurant 
Bolwerk was daarvoor de ambiance bij uitstek. 
Langs het water van de Dommel met een 
gezellig terras vol vrolijkheid eindigde deze 
dag. Een zonovergoten dag met een gouden 
rand. Met dank aan het organiserende team. 

Henk Roodenburg

Henk Roodenburg was in zijn arbeidzame 
leven bedrijfsleider bij Elion & Pjakrt bouwen, 
actief in de regio Den Haag en de bollenstreek. 
Hij schrijft regelmatig artikelen, ook voor 
BAMformatie.

Was het op de eerste dag (7september) een 
wel erg warme dag voor de 82 deelnemers, 
op de tweede dag (13 september) met 85 
deelnemers, was het prima stadsweer. Het 
programma werd weer soepel afgewikkeld. 
Een groot compliment aan alle deelnemers 
over hun discipline voor het volgen van deze, 
zeker voor de organisatie, logistieke uitdaging. 

De Activiteitencommissie

Reclame van een Bossche kapper

 
Dineren op een Franse zomer-
middag in de Dordogne
In de nazomer deed zich een gelegenheid voor 
om iets te vieren.

Het was zondag. Bij het reserveren vertelde 
de eigenaresse dat ze op zondag alleen in de 
middag serveerden. Toeristen eten vaak in de 
avond. En we wisten dat het buitenterras, met 
plaats voor 40 stoelen, in de zomermaanden 
vaak overvol was. Je moest hiervoor al enkele 
dagen van tevoren reserveren. Maar inmiddels 
was het eind augustus en viel de drukte wel 
mee.

Het terras, onder de 
plataanbomen, ligt ca 4 
meter lager dan de weg.

Daar liep een trap omlaag 
van wel 12 stenen treden. 
Maar nergens een leuning 
te ontdekken. Dus mijn 
vrouw bij de arm genomen 
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en rustig de trap afgedaald. Want ze is slecht 
ter been. Ook na haar nieuwe heup, enkele 
maanden geleden.

Een tafeltje gekozen. Stond in dwarsrichting op 
het lange terras. Dan zit er een persoon naar 
een grote heg te staren, opzij van het terras. 
Dus tafeltje 90 graden gedraaid. Opgelost 
Het tafeltje stond gelukkig redelijk stabiel. Dat 
kwam waarschijnlijk door het grote steenslag 
op het terras. Dat liep niet makkelijk maar had 
dan toch zijn voordelen. Want bierviltjes, die je 
even onder de poten schuift, zijn er vaak niet 
meer.

De menukaart bekeken. Het was een simpel 
restaurant dat veelal zijn eigen producten 
serveerde. En dat was alles van de eend.
Bovenaan de menukaart stond geschreven: 
Spécialité canard élevé et préparé à l´ancienne 
par nos soins (vrij vertaald: Specialiteit van 
de eend, door ons op ouderwetse wijze groot 
gebracht en bereid).

Vooraf werd er medegedeeld dat de “Magret 
de Canard” (eendenborst) niet kon worden 
besteld. Aangezien dat meestal de specialiteit 
is in vrijwel elk gerecht van de Dordogne, viel 
dat best tegen. Toch maar voor het meest 
luxueuze menu gekozen: “ Le Prestige”. Een 
vijfgangendiner. Want dat begon met een 
soepje. En daar had mijn echtgenote nou net 
eens zin in.

1) De soep was heerlijk. En werd met schijfjes 
geroosterd brood geserveerd. Ik had hiervoor 
het aangeboden servet uit het glaasje gehaald 
en op mijn knieën gelegd. Maar alles wat 
daarop viel zakte er ook meteen doorheen.  
Servetje bleek te dun gemaakt; het was 
éénlaags. Wel in kleur. Heb toen maar een 
servetje uit het glaasje op tafel naast mij 
gehaald (er zat nog niemand) en er overheen 

gelegd. Je kunt tegenwoordig eigenlijk beter je 
eigen, linnen servet meenemen. Dat heeft nog 
kwaliteit.

Toen de “Wijnkaart” erbij gehaald. Van 
de wijnlijst kozen we uit de 4 witte wijnen 
een flesje Bergerac sec. Is een wijn uit de 
Dordogne en aldaar dus heel bekend. Lekker 
in een doorzichtige koeltas met ijs eromheen. 
Werd er zo maar neergezet zonder het vooraf 
te laten proeven. Maar het bleek dat die wijn 
van zeer matige kwaliteit was. Retourneren 
was geen optie nadat we beiden hiervan een 
slok hadden gedronken.

2) Er volgde een Foi 
Gras entier. Een stukje 
eendenlever. Weer op 
brood natuurlijk. Was 
niks mis mee. Maar weer 
alleen met brood erbij.

Inmiddels waren er 
toch twee gasten aan 
het tafeltje naast ons komen zitten. En ik 
verwachtte dat de serveerster (eigenaresse) 
zou zien dat er geen servet was voor mevrouw. 
Maar nee hoor. Ze heeft zonder een servet 
moeten eten.

Inmiddels zat het hele terras vol met circa 
dertig personen. En de eigenaresse met haar 
dochter bediende iedereen. 

3) Voor het derde 
gerecht kozen we 
“Civet de Canard” 
(Duck stew stond 
eronder). 

We hadden geen 
keus, want de eendenborst was niet voorradig. 
Het werd dus de eendenstoofpot. Het was een 
stukje eendenbout met pootjes waar het vlees 
al afviel als je ernaar keek. Met wat dunne 
vermicelli eronder in een sausje gedrapeerd. 
Maar ook weer geen verse groente erbij.

4) Vervolgens een 
Cabécou. Een 
geitenkaasje op 
(weer) een stukje 
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brood. Andere keuze was niet mogelijk.

5) Als Dessert koos ik voor aardbeien. Kaal 
geserveerd in een drinkglas. Zonder crème of 
andere opmaak. Mijn partner koos voor een 
crème brûlée. Die was goed klaargemaakt met 
harde bovenlaag.

Zonder de afsluitende koffie hebben we 
de rekening gevraagd. Er werd weer niet 
gevraagd hoe het had gesmaakt. Dit terwijl 
ons flesje witte wijn nog half vol was gebleven. 
En ook de broodmand was half vol. Dus maar 
betalen en wegwezen. Nu weer die hoge trap 
oplopen (zonder leuning) naar de weg, waar 
onze auto stond.

De middag was nog jong. En wij zijn weer een 
ervaring rijker. Voorlopig komen we hier niet 
terug. Want op de website staat nu al, sinds 
september:

Délicieux cadre magnifique et service 
impeccable. Merci pour ce très bon moment. 
L’auberge est fermée jusqu’au printemps 
2024 ! A bientôt (vertaald: Heerlijk, prachtige 
omgeving en onberispelijke service. Bedankt 
voor deze geweldige tijd.  
Het hostel is gesloten tot voorjaar 2024! Tot 
binnenkort).

Tuinman 

Klokkijken
Op de lagere school leerde ik klokkijken. Bij 
gelegenheid kreeg ik een horloge, om heel 
zuinig op te zijn en voortaan op tijd te komen 
en te gaan. Jaren later gaf mijn grootmoeder 
er een. In het ziekenhuis raakte ik die kwijt. 
Mijn vrouw en ik keken elkaar aan. Op mijn 
verjaardag, verraste zij mij met een nieuwe. 
Veel later, voor een Bouwtoezicht bezoek in 
Ede, dronk ik koffie. Per ongeluk verdween 
daar mijn horloge met de spoeling. Het riool 
maken ze er niet voor open. Zelf moest ik naar 
mijn afspraak.  
 

De winkelier legde het ene na het andere 
horloge op zijn toonbank. Ik zweeg, maar 
vroeg wat die kosten. “Mevrouw, als u een 
mooi horloge voor uw man wilt kopen, moet u 
hem thuislaten”. Ik bleef en kreeg een mooie. 
Geen opwinden, met batterij.  
 
Vandaag haalde ik hem daar opnieuw, precies 
op tijd, met de derde batterij.

TIMMERMAN 

Verslag van bezoek aan het  
Vrijheidsmuseum te Groesbeek 
De stormwaarschuwing (code geel) 
op 2 november weerhield de leden 
van VBG er niet van om in grote 
getalen naar Groesbeek te komen.                                                                                    
Het doel was om daar een bezoek te brengen 
aan het Vrijheidsmuseum. Dit museum ligt 
in een panoramisch glooiend landschap 
bij de Duitse grens. In dit gebied heeft zich 
de bevrijding van Nederland van de Duitse 
bezetting afgespeeld. De geallieerde legers 
trokken in september 1944 Nederland binnen 
en trokken via Nijmegen en Arnhem naar 
het noorden. Deze veldtocht heette Market 
Garden. 

Dat de expositie in het museum over oorlog 
gaat, is aan de uitstraling van het gebouw 
duidelijk af te lezen door het parachute-dak en 
de twee tanks voor de ingang.
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Wij werden verwelkomd in het 
museumrestaurant met koffie en gebak. 
Volgens Jan Vissers is het appelgebak in de 
oorlog ontstaan door het grote overschot aan 
appels dat men toen had en daar werd dit 
gebak van gemaakt. Nu is het nog steeds de 
specialiteit van dit restaurant. Het smaakte 
bijzonder lekker.

In het museum werden de deelnemers voor de 
rondleiding verdeeld over vijf gidsen, die elk 
een deel van de tentoonstelling toelichtte. Het 
museum liet ons kennismaken met de periode 
die aan de oorlog voorafging, de periode die 
vijf jaar bezetting weergeeft en de periode die 
ons een beeld schetst van wat een bevrijding 
teweegbrengt. De periode vóór de oorlog werd 
in woord en beeld weergegeven met informatie 
over de nasleep van de eerste wereldoorlog, 
de crisisjaren 1930-1939 en de opkomst van 
het Nationaal Socialisme in Duitsland.

De periode 1940-1945 gaf ons een beeld 
over de razzia’s die werden gehouden om 
arbeidskrachten te werven voor de Duitse 
oorlogsindustrie. De zogeheten Arbeitseinsatz. 

Ook de beelden, waarin de Joden werden  
vervolgd en naar de concentratiekampen 
werden gedeporteerd, kwamen indringend over.                                                                                       
Hetgeen over de hongerwinter 1945 werd 
verteld en getoond was voor een deel van 
onze deelnemers (waaronder mijn vrouw en 
ikzelf) een herbeleven van wat toen werd 
doorgemaakt door vooral de Nederlanders in de 
grote steden in het westen van het land. Deze 
hongerwinter was het gevolg van de vertraging 
van de opmars van de geallieerden door de 
weerstand, die het Duitse leger bood bij de 
strijd om de bruggen in Nijmegen en Arnhem. 
Daardoor werd het westen van Nederland pas 
in mei 1945 bevrijd.

De verovering van de bruggen wordt in het 
museum zeer uitvoerig en realistisch getoond.

Foto’s tonen de grote verwoestingen aan van 
de centra van Nijmegen en Arnhem, aangericht 
door de bombardementen hierbij.  
 
Maar ook de scene, die uitbeeldt hoe men in 
1944 met canvasboten de oversteek over de 
Waal naar Wageningen (Waalcrossing) uitvoert 
en een daarbij gewonde soldaat nog echt 
beweegt, is zeer realistisch. 
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Indrukwekkend was ook het verblijf in een 
nagemaakte bunker met daarbij het geluid van 
een bombardement. Ik moest daarbij sterk 
denken aan wat de burgers van Oekraïne, 
Israël en Gaza nu doormaken.

De bevrijding in mei 1945 van Nederland wordt 
weergegeven in vrolijke beelden van feestende 
burgers en laat zien hoe Nederland zich 
langzaam herstelt van vijf jaar bezetting.  
 
Het herstel van het land werd voortvarend 
aangepakt, zo maken beeld en geluid 
eveneens duidelijk.

Het bezoek aan dit Vrijheidsmuseum was 
zeer boeiend en leerzaam en doet je goed 
beseffen wat er in die periode is gebeurd. Wij 
zullen zeker nog eens met onze kleinkinderen 
dit museum gaan bezoeken om hen over de 
gebeurtenissen in deze periode te vertellen.

 

Na het museumbezoek brachten twee 
Touringcarbussen ons naar de Waalkade in 
Nijmegen waar de Pannenkoekenboot voor 
ons klaar lag. Aan boord werd met graagte 
genoten van de heerlijke pannenkoeken.

Onderwijl voer de boot de Waal op en neer. 
We genoten van de gevelbeelden van 
Nijmegen langs de Waal en kwamen bij de 
brug “De oversteek”, die vernoemd is naar 
de eerdergenoemde heroïsche oversteek 
over de Waal naar Wageningen in de tweede 
wereldoorlog.

De kapitein van ons schip vertelde ons dat 
de brug is voorzien van 48 stel lantaarns, die 
bij het donker worden van zuid naar noord 
achtereenvolgens aangaan. Elke avond 
loopt een of lopen meerdere veteranen met 
dit aangaan van de lantaarns mee op. Goed 
om te vermelden is dat deze brug door BAM 
is gebouwd en in november 2013 werd 
opgeleverd en geopend.

We voeren ook nog onder de bekende 
Waalbrug door, waarvoor in de tweede 
wereldoorlog zo zwaar is gevochten.

Op de terugreis naar onze auto’s in Groesbeek 
maakten de bussen nog een tussenstop bij de 
Canadese Oorlogsbegraafplaats in Groesbeek/
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Berg en Dal. Hier liggen 2617 jonge Canadese 
soldaten begraven die in de oorlog zijn 
gesneuveld. Een imposant park, zo vlak tegen 
de Duitse grens aan, waarin we respectvol in 
gedachten rondgewandeld hebben. Daarbij 
drong zich de gedachte op dat voor deze jonge 
mensen geen toekomstideaal was weggelegd.

Ik denk dat ik namens alle deelnemers mag 
melden, dat dit weer een geslaagde excursie 
was die nog wel wat te overdenken zal geven.

Met dank aan de Activiteitencommissie,                                                                                                                           
 
Ad Kerklaan

De door Ad gemelde storm viel in Groesbeek 
wel mee en ook op de boot scheen regelmatig 
de zon voor de 87 deelnemers aan boord. 
Ook de tweede dag op 8 november jl. was 
wederom een zeer geslaagde dag met 96 
deelnemers. Het was een zeer natte dag, 
behalve in Groesbeek en Nijmegen. Ook 
hier maakte de tussenstop op de Canadese 
begraafplaats veel indruk, zeker gezien het 
feit dat anno 2023 weer vele levens vernietigd 
worden.

Al met al een mooie en indrukwekkende 
afsluiting van een succesvol  
VBG-activiteitenjaar.

De Activiteitencommissie

 
Uitzicht op de horizon van de 
toekomst
Met 77 jaar op de teller zijn de gouden 
pensioenjaren wel zo’n beetje eindig aan het 
worden. 

Er volgen waarschijnlijk ‘jaren in zo goed 
mogelijke gezondheid’, zoals dat zo mooi heet.

Bijna niemand is dan meer klachtenvrij en 
de pillendozen zijn dikwijls goed gevuld. 
Als je richting de trouwerijen van je 
achterkleinkinderen gaat, dan weet je dat het 
einde van de toekomst in zicht komt.  
 

Van een aantal generatiegenoten heb je al 
afscheid moeten nemen. 

Je gaat je realiseren dat er ontwikkelingen 
gaande zijn, waarvan jij de afloop niet meer 
mee zal maken. Bijvoorbeeld: met de snelle 
magneetzweeftrein naar het strand..... bij 
Amersfoort. 

Magneetzweeftrein

Een subtropisch klimaat in onze streken, 
ander gevaarlijker ongedierte, overstromingen, 
volksverhuizingen? De doorbraak van de veilig 
zelfrijdende elektrische auto!

Als echte ‘boomer’ (1947) in de rustige jaren 
vijftig naar de kleuter- en lagere school 
met een echte schoolbel. Er was nog geen 
luchtvervuiling, de hemel was strak, bijna 
donkerblauw. Stikstof- en CO2-problemen 
kenden we niet, maar we begonnen ze al wel 
te creëren. 

Nederland was nog geen immigratieland, 
eerder een emigratieland. Mijn vriendje 
Henkie vertelde mij bij de buurtkruidenier - 
waar alles nog bij papierenzakken ging en wij 
twee dropveters kochten - dat de familie ging 
emigreren naar Australië. Zij waren een gezin 
uit velen die vertrokken.

Tegenwoordig komen hele verenigde gezinnen 
naar Nederland om híer een beter leven te 
vinden. Dat schijnen we op z’n minst lastig 
te vinden maar daar gaat Geert Wilders met 
andere nieuwe politieke vrienden kennelijk 
snel wat aan doen. De intelligentie van een 
leider kan worden afgemeten aan de mensen 
die hem omringen en volgen. Dat al zijn 
plannen door eigen en Europese wetgeving 
onuitvoerbaar zijn, is mogelijk een kwart van 
het kiezersbestand ontgaan. Alertheid is dus 
geboden.  
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Ford Prefect

Langs de singel waar wij woonden, stonden 
maar twee auto’s: een zachtgroene Ford 
Prefect van een vertegenwoordiger in Ferrero 
chocolade en een lichtblauwe VW-kever van 
een vrijgezelle leraar. Nu hebben we tien 
miljoen auto’s voor de deur staan en er rijden 
er genoeg om onbehoorlijk lang in files te 
staan. Wíj hebben er alleen last van onderweg 
naar VBG-uitjes.

Om ons normaal te laten rijden controleerden 
de politie met Porsches de wegen. Nu staan 
er overal camera’s om ons te betrappen en 
ongewenst gedrag financieel met ons af te 
rekenen.

In de onrustiger en bruisende zestiger jaren 
volgden we het middelbaar onderwijs op de 
Huishoudschool, de Ambachtsschool, Mulo, 
HBS of het Gymnasium en verder. Gewoon 
aan het werk kon ook. Je leerde een vak bij 
een bedrijf. Tegenwoordig is het onderwijs 
ondergebracht in instituties met ons weinig 
zeggende Engelse benamingen. Het onderwijs 
bestaat nu uit leerfabrieken met Engels als te 
gebruiken taal. Je studievrienden komen veelal 
uit het buitenland. Het is stil op het schoolplein 
en in de Aula, want iedereen kijkt Tik-Tok op 
z ‘n mobieltje. Wij liepen of fietsten zelf naar 
de scholen. Kinderen worden nu gebracht in 
grote elektrische bakfietswagens of komen met 
opgevoerde fat bikes. 

Bleven wij vaak hangen 
bij één of een paar 
bedrijven, nu wordt  
er vaak gewisseld  
van werkgever met  
een carrière-ladder  
voor ogen.

In de bloeiende jaren zeventig gingen we ons 
settelen, trouwen en dikwijls een kinderwens 
vervullen. Woningtekort was er toen ook 
maar daar werd door de overheid met een 
subsidiepot hard aan gewerkt, iedereen 
vond wel een plekje. Heden ten dage is het 
schrijnend dat je al een halve miljonair moet 
zijn om een huis te kunnen kopen, ondanks 
hulp van vermogende ouders en die heeft 
niet iedereen. In de jaren tachtig ging het niet 
best in de bouw. In de jaren negentig ging 
de digitale wereld ons inhalen, verdween 
de Sovjet-Unie en dachten we: nu wordt het 
overal vrede. Helaas!  

In onze participatiemaatschappij is 
zelfredzaamheid het toverwoord. Daarom 
blijven we wonen in onze huizen. We moeten 
wel, want bejaardenhuizen zijn wegbezuinigd. 
Trouwens, geleidelijk verdwenen veel 
openbare voorzieningen die het bestaan 
aangenamer maakten. Zomaar een paar 
voorbeelden: de wijkagent, bibliotheek, 
buurthuizen, streekvervoer etc.

We moeten toegeven, we dronken graag een 
biertje of meer en rookten ons ziekelijk. In 
deze tijd komen daar de chemische pretpillen, 
witte poeders en lachgassen bij om je goed te 
voelen. En doof worden op festivals in bijna 
ieder dorp of elke stad, waar ze met duizenden 
hossend en stoned elkaar aan zitten te staren. 
Helaas betekent dit ook een ongebreidelde 
uitbreiding van de onderwereld met infiltraties 
in de bovenwereld. Aanslagen gaan ervoor 
zorgen dat we gepantserd isolatieglas gaan 
plaatsen en voordeuren met geïntegreerde 
staalplaten.
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Vroeger waren we lid van een ziekenfonds 
of particulier verzekerd voor onze medische 
zorgen. Dat ging prima en zonder vervelende 
wachttijden, totdat de welvaart toesloeg. Van 
het bewerkte voedsel uit de supermarkten, 
gecombineerd met het snelle voedsel van de 
Mac Donalds en zijn collega’s werden we te 
vet en kregen klachten waar niet tegen op te  
zorgen valt. Wij ouderen doen daar ongewild 
flink aan mee. Bovendien mogen we met al die 
nieuwe zorgmogelijkheden niet te snel meer 
doodgaan, zoals vroeger heel normaal was. 
Maar het wordt te duur om oud te worden en 
te blijven! Te weinig en onderbetaald personeel 
werkt ook averechts. Klein lichtpuntje is dat 
er aardige Indonesische verpleegkundigen 
aan je bed zullen staan. Velen onder ons 
kunnen terecht bij particuliere instellingen, 
alleen nadat het vermogen in steen is 
omgezet in liquide middelen. Zo wordt ook het 
woningaanbodprobleem opgelost.

 
Wij, die de oorlog net niet hadden 
meegemaakt, kenden de verwoestingen 
alleen van zwart-wit beelden. Triest dat wij nu 
dezelfde beelden nog moeten aanschouwen, 
maar dan in bewegende kleuren vanuit 
Oekraïne, Gaza, Israël, Syrië, Jemen, Soedan, 
Oost-Congo etc.

De wanhoop en ontreddering druipt ervan 
af. Al dat zinloze vernielen ter eer en glorie 
van onbetrouwbare, misdadige leiders en de 
wereld laat het gebeuren.

Als laatste: “wat brengt ons Kunstmatige 
Intelligentie” (AI). Dat bestaat al sinds begin 
jaren vijftig en ‘uitvinder’ van de computer Alan 
Turing waarschuwde toen al dat “computers 
uiteindelijk de controle zouden overnemen”. 
Overheden moeten vrezen dat AI-systemen, 
die overtuigend nepnieuws maken, leiders 
in beeld ‘anti-boodschappen’ laten zeggen, 
cyberaanvallen uitvoeren of als hulpmiddel 
gaan fungeren voor terroristen of oplichters.

De AI-systemen ontwikkelende Techbedrijven 
gaat het alleen om veel geld verdienen. Alleen 
de overheden in gezamenlijkheid (Europa, 
VS, China) kunnen via strakke regelgeving 
dit in gewenste behulpzame banen leiden. 
Misschien maken wij dát nog wel mee! 

Stemt dat alles melancholisch? Natuurlijk 
wel, maar niet te lang, daarvoor is de tijd te 
kostbaar. Zolang het goed gaat, gaat het 
goed. Al komt het einde van onze toekomst 
dichterbij, dan is er des temeer reden om 
iedere dag te plukken en er zoveel mogelijk 
van te blijven genieten, Deo Volente!

Cor Cornelisse



 Actueel      
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Gebiedsontwikkelaar AM is door NS en 
gemeente Zwolle geselecteerd om het 
voormalige bedrijventerrein bij het NS 
station in Zwolle te ontwikkelen tot bruisend 
innovatiedistrict, genaamd WärtZ. AM en NS 
hebben officieel hun handtekening gezet onder 
de verkoop- en samenwerkingsovereenkomst. 
Het winnende plan bestaat uit zo’n 850 
woningen voor alle leeftijden en 26.500 m2  
niet-wonen programma met onder meer horeca, 
onderwijsinstellingen, buurtvoorzieningen en 
ruimtes voor creatieve makers. 

Met de keuze van gemeente Utrecht voor het 
plan Leeuwepoort gaat gebiedsontwikkelaar 
AM 112 zeer duurzame circulaire en bio-based 
koopwoningen ontwikkelen en realiseren. 
Leeuwepoort is één van de laatste deelplannen 
van de gebiedsontwikkeling Leeuwesteyn aan de 
westkant van de Domstad. Met een ingetogen art-
deco stijl is de architectuur typisch Leeuwesteyn. 
De woningen hebben houten gevels en er is veel 
groen voorzien. 

In opdracht van TenneT verwijdert BAM Infra 
Nederland 129 hoogspanningsmasten en 1.100 
kilometer geleiders van 220.000 Volt tussen 
Eemshaven en het hoogspanningsstation 
Vierverlaten bij Groningen. De verbinding is 
bijna vijftig jaar oud. BAM Infra verwijdert de 
draden, breekt de masten en geleiders af, haalt 
de funderingen weg en brengt het land weer 
in de oude of betere staat terug. De masten 
worden gerecycled.

Een miljoenenproject aan de kust van Essex 
heeft een nieuwe mijlpaal bereikt nadat 
duizenden tonnen rotspantser uit Noorwegen 
arriveerden. Bij Cockett Wick is de afgelopen 
zes weken ruim 14.000 ton Noors graniet per 
binnenschip aangevoerd om de waterkeringen 
te versterken. Het nieuwe pantser, dat voor 
de Jaywick Martello-toren werd geplaatst, 
maakt deel uit van een veel groter plan om de 
gemeenschap langs de kust te beschermen.
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BAM is begonnen met de revitalisering van het 
135 jaar oude Victoria Building op Blackburn 
College, om een dynamisch centrum te creëren 
voor volwassenenonderwijs, geavanceerde 
vaardigheden en gemeenschapsactiviteiten in 
het hart van het stadscentrum van Blackburn. Bij 
het vlaggenschipproject wordt het monumentale 
gebouw, dat in 1888 werd gebouwd, weer tot 
leven gebracht als centraal kenmerk van het 
Masterplan van het stadscentrum van Blackburn. 

In een natuurreservaat van de National Trust 
aan de kust van Suffolk heeft BAM de robot Spot 
ingezet om voormalige wapentestfaciliteiten 
uit de Koude Oorlog te onderzoeken, die te 
gevaarlijk zijn voor mensen om binnen te komen. 
De historische gebouwen in het natuurreservaat 
Orford Ness werden gebruikt om de atoombom 
te testen tijdens de Koude Oorlog en zijn al jaren 
verboden terrein voor bezoekers en personeel 
van de National Trust. 

An Bord Pleanála heeft een bouwvergunning 
verleend aan BAM Ireland voor de bouw 
van 714 wooneenheden in Carrigtwohill, 
Co. Cork. De Castlelake Strategic Housing 
Development (SHD) zal bestaan uit 224 huizen, 
282 duplexeenheden en 208 appartementen. 
Er zal belangrijke huisvestingsinfrastructuur 
worden geboden aan de snelgroeiende stad 
Carrigtwohill. De ontwikkeling omvat o.a. ook 
voorzieningen voor een crèche.

HS2 is begonnen met het hijsen van de eerste 
van 72 enorme balken die het dek van het 
Thame Valley Viaduct zullen ondersteunen – de 
eerste in zijn soort in Groot-Brittannië waarbij 
alle belangrijke elementen buiten de locatie 
zijn vervaardigd. Ingenieurs op de locatie bij 
Aylesbury gebruikten twee enorme kranen om 
de balken - 25 meter lang en elk 90 ton zwaar 
- in positie te tillen bovenop de pijlers van het 
viaduct, als gigantische Lego-blokken.
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Personalia
 
Van 05-09-2023 tot 01-12-2023:

Wij verwelkomen de  
nieuwe leden:

B. Bergsma (Koninklijke BAM 
Groep nv)
Prinses Marielaan 16
3818 HM  AMERSFOORT
Tel.: 06 536 06 213

Mw. P. van Doorn (BAM Energie 
& Water)
Kloosterstraat 48
5753 GP  DEURNE 
Tel.: 06 241 58 545

W. Kersten (BAM Infra Rail)
Beurdsestraat 21
5211 JB  ’s-HERTOGENBOSCH
Tel.: 06 505 92 113

P. van Langen (BAM 
Utiliteitsbouw)
Snaarmanslaan 91
1815 SE  ALKMAAR
Tel.: 072 515 00 92

Mw. G. Linthorst-Rijnders (AM)
Natuursteenlaan 45
2719 TB  ZOETERMEER
Tel.: 06 218 41 011

E. Pellegrom (BAM Materieel)
Witbomenbos 2
4194 CE  METEREN
Tel.: 06 303 96 787

De volgende leden  
verhuisden naar:

N. Dirkzwager
Gildelaan 78
4761 BA  ZEVENBERGEN
Tel.: 06 538 40 875

A.J. Frowijn
Alenveltpark 123
3451 CH  VLEUTEN
Tel.: 06 819 52 556 

P. Jansen
Cees Laseurlaan 193
2597 GD  DEN HAAG
Tel.: 070 327 77 67 

E. Kruit
De Gearen 7
8754 KC  MAKKUM (Fr.)
 
R.M. Schuring
Gemeentewerf 3 B
2651 CA  BERKEL EN 
RODENRIJS
Tel.: 010 511 71 98

J.N.M. Wilke
Rijksstraatweg 46
3956 CR  LEERSUM

De volgende leden  
hebben hun lidmaatschap 
opgezegd:

C.M. Hombroek
Wetering 7
1613 AS  GROOTEBROEK

K. Talma
Grutto 3
1722 JA  ZUID-SCHARWOUDE

P. van Hoven
Guido Gezellelaan 9
4561 NS  HULST

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Met leedwezen geven wij  
kennis van het overlijden van:

21-08-2023:
Mw. A.K. van Huis-Teekens
Groenoord 7
2401 AA  ALPHEN AD RIJN

20-09-2023:
Mw. H.J.M. Weging-Neijssen
Geurdsweg 24
7554 PH  HENGELO

22-09-2023:
J.W. Akkerman
Welthuis de Morgenster
Nassaulaan 11
2712 AT  ZOETERMEER

06-10-2023:
Mw. A.M. Innemee-Noot
Opwijckstraat 25
2272 BC  VOORBURG
 
11-10-2023:
J.B. Fortuin
P/a John Braakensiekhof 2
1068 KK  AMSTERDAM

24-10-2023:
Mw. D. Kieft-van Gorkum
Van Karnebeekstraat 62
8072 BP  NUNSPEET

07-11-2023:
C.P.M. Verzijden
P/a Lobeliuslaan 29
2341 PB  OEGSTGEEST

15-11-2023:
W.A. Paardekooper
Laan van Berlijn 419
2034 SM  HAARLEM

01-12-2023:
J. van Gelderen
Voorstraat 16
4797 BG  WILLEMSTAD
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Informatieadres
Vereniging BAM Gepensioneerden
H.J. Nederhorststraat 1
2801 SC Gouda
Telefoon (0182) 59 04 05
E-mail vbg@bam.com

De vereniging is aangesloten bij de  
Koepel Gepensioneerden


